
 

 
 
 

Zaaknr. :  
Kenmerk : 16AOIT0213  

Barcode : *16AOIT0213* 

Verslag van rekenkamercommissie met fractievoorzitters op  
7 december 2016 
  

Plaats : Bouvigne, kamer 3 

Aanwezig : Leden rekenkamercommissie 

De heer Sneep (VVD) 

De heer Verroen (CDA) 

De heer Mureau (Ons Water/Waterbreed) 

De heer Arts (Water Natuurlijk) 

De heer Schouwenaars (PvdA) 

De heer Taks (50PLUS) 

De heer Van der Heijden (Ongebouwd) 

De heer Kocx (Bedrijven) 

Mevrouw Raedts (Natuurterreinen) 

Afwezig : de heer Van Dam (Algemene Waterschapspartij) 

Notulist : Elly Lantink 

Kopie aan : n.v.t.  

 

 Onderwerp Actie door 
   
1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2.  

OPENING  
De voorzitter geeft aan verheugd te zijn met de hoge opkomst voor dit overleg. Hij 
stelt de leden van de rekenkamercommissie (hierna: Rkc) kort voor. De voorzitter 
geeft aan dat de aanleiding voor dit overleg is de uitkomsten van het vorige 
fractievoorzittersoverleg. Hierin hebben de fractievoorzitters aangegeven dat het 
algemeen bestuur meer betrokken wil worden aan het begin van de onderzoeken 
van de Rkc. Ook is de Rkc verzocht met een lijst met nieuwe onderzoeks-
onderwerpen te komen.  
 
VASTSTELLEN AGENDA  
De voorzitter stelt voor om de volgende punten te bespreken in dit overleg: 

 Verwachtingen AB over Rkc en andersom. 
 Hoe kan het AB meer betrokken worden aan de voorkant van het 

onderzoek. 
 Potentiële onderzoeksonderwerpen. 
 Budget Rkc. 

 

   
3. VERWACHTINGEN AB OVER RKC EN ANDERSOM  
 De voorzitter vraagt welke verwachtingen de fractievoorzitters hebben ten aanzien 

van de Rkc.  
De heer Arts geeft aan dat hij het vervelend vindt dat er vooraf geen agenda of 
stukken zijn toegestuurd, dan had hij zich op deze vraag kunnen voorbereiden. Hij 
geeft aan dat hij zich regelmatig heeft verbaasd over de gekozen onderwerpen. Het 
zijn vaak losstaande onderzoeken, los van de waan van de dag waarmee een AB lid 
te maken heeft.  
De heer Schouwenaars geeft aan dat het AB de laatste tijd te weinig ervaart dat de 
Rkc een instrument van het AB is.  
De heer Sneep geeft aan dat het voor hem onduidelijk is waar de pijnpunten in de 
organisatie liggen. Hij heeft er behoefte aan dat de Rkc hier meer duidelijkheid over 
zou kunnen geven.  
De heer Kocx sluit zich aan bij de heer Sneep. De Rkc zou zelf met een lijst met 
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onderwerpen moeten komen, wat de risico’s zijn bij een waterschap. Hierbij kan 
gekeken worden naar de onderzoeken die andere waterschappen uitvoeren. Leg die 
lijst dan voor aan het AB. De heer Sneep geeft aan dat hierdoor risk-based 
onderwerpen onderzocht worden. De heer Van der Heijden sluit zich daarbij aan.  
De voorzitter geeft aan dat er een lijst beschikbaar is van de onderzoeken die door 
andere waterschappen zijn uitgevoerd. De heer Sneep geeft aan dat het hierbij 
vooral gaat om het advies van de Rkc waarom dit onderwerp bij Brabantse Delta 
zou moeten worden onderzocht.  
De heer Arts geeft aan dat ook gekeken moet worden naar de actualiteit. De heer 
Mureau geeft aan dat ook de doorlooptijd van het onderzoek van belang is. 
De voorzitter geeft aan dat de Rkc heeft geconstateerd dat het ook voorkomt dat  
lopende een onderzoek er al verbeteringen worden doorgevoerd in de organisatie. 
Dit was bijv. het geval bij het onderzoek vergunningverlening.  
 
De voorzitter vat hetgeen gezegd is als volgt samen:  
Rekenkamercommissie kijk naar onderwerpen bij de andere waterschappen en de 
ontwikkelingen bij de overheid in het algemeen. Leg die onderwerpen voor aan het 
algemeen bestuur en geef vooral aan waarom dit onderwerp bij Brabantse Delta 
zou moeten worden onderzocht.  
 

4. 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HOE KAN HET AB MEER BETROKKEN WORDEN AAN DE VOORKANT VAN HET 
ONDERZOEK?  
De voorzitter vraagt of de leden ook gedurende het onderzoek willen worden 
betrokken. Mevrouw Raedts geeft aan dat zij wel hecht aan de onafhankelijkheid 
van de Rkc en dat het geen gezamenlijk project moet worden. 
De heer van der Heijden geeft aan dat lopende een onderzoek aan het AB kan 
worden voorgelegd, welke richting het onderzoek op moet.  
Mevrouw Franssen geeft aan dat de Rkc een lijst met onderwerpen kan aandragen 
bij het AB, maar dat er dan na het vaststellen van de definitieve lijst ook draagvlak 
moet zijn bij het AB voor die onderwerpen.   
Mevrouw Raedts geeft aan dat de onderzoeken een kortere onderzoeksperiode 
zouden moeten beslaan. De heer Van der Heijden geeft aan dat dit aansluit bij wat 
hij aangaf, namelijk dat de fractievoorzitters dan wel AB dan kunnen aangeven of 
zij bepaalde onderwerpen verder willen uitdiepen of dat het onderwerp voldoende is 
onderzocht.   
De voorzitter vraagt of er voorkeur is voor twee grote onderwerpen per jaar of vier 
kleine onderwerpen.  
De heer Kocx geeft aan dat het afhangt van het onderwerp wat er speelt en wat er 
actueel is, maar dat hij verwacht dat het AB meer gebaat is bij meer kortere 
onderwerpen in plaats van twee grote onderzoeken. Als een diepgaand onderzoek 
nodig is, dan kan dat natuurlijk ook. De heer Verroen geeft aan dat vooraf geen 
aantal hoeft te worden vastgesteld.  
De heer Van der Heijden geeft aan dat wel gekeken moet worden naar de belasting 
van het ambtelijk apparaat.  
De voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie ook een quick scan kan 
uitvoeren, de zogenoemde rekenkamercommissiebrief. Het onderzoek effectiviteit 
watertoets is in deze vorm uitgevoerd. Dit is net afgerond.  
Mevrouw Franssen geeft aan dat in de actualiteit ook allerlei onderwerpen spelen. 
Als het AB behoefte heeft om een actueel onderwerp te onderzoeken, dan zou het 
fijn zijn als het AB dit aan zou geven. Ook al staat dit niet op de lijst van 
onderwerpen. Hierdoor krijg je wisselwerking tussen actualiteit en de vooraf 
bepaalde onderwerpen. Bijvoorbeeld als uit de vergaderstukken blijkt dat een 
project niet lekker loopt. De rekenkamercommissie zou dan gevraagd kunnen 
worden een voorstudie hier naar uit te voeren. De heer Sneep geeft aan dat dan 
moet worden bepaald op welke wijze die onderwerpen bij de Rkc komen. De 
voorzitter geeft aan dat dit op verschillende manieren kan: contact opnemen met 
de secretaris, via het periodiek overleg of via de interne leden van de Rkc.  
De heer Van der Heijden stelt voor periodiek meer bij elkaar komen.  
De heer Taks vraagt of er voldoende capaciteit is binnen de Rkc om snel te 
reageren op de actualiteit. De voorzitter geeft aan dat het offerte traject al circa 2 
maanden duurt. Eerste resultaat is weer twee maanden verder. Dus dan zal de 
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planning met het bureau moeten worden aangepast. De voorzitter geeft aan dat dit 
prima is gelukt met de quickscan watertoets.  
 
De secretaris merkt op dat de rapporten van de Rkc in Ibabs zijn opgenomen, 
onder persoonlijke documenten.  
 
De voorzitter vat hetgeen gezegd is als volgt samen: 
Leg vanuit de Rkc een lijst van onderwerpen voor en kijk hierbij goed naar andere 
waterschappen en kijk ook wat de functie en het nut is geweest van die 
onderwerpen en  leg die onderwerpen dan voor.  
De voorzitter stelt voor om deze onderwerpen in verband met de voortgang 
(tijdsaspect) voor te leggen aan de fractievoorzitters in plaats van aan het gehele 
algemeen bestuur. De heer Sneep geeft aan dat de fractievoorzitters dit wel goed 
moeten terugkoppelen binnen de fractie.  
Verder is afgesproken dat de Rkc en de fractievoorzitters meer periodiek bij elkaar 
komen. 
Tot slot bestaat de behoefte bij de fractievoorzitters om te starten met een quick 
scan. De uitkomsten daarvan worden voorgelegd aan de fractievoorzitters en dan 
wordt bepaald hoe de Rkc verder gaat. Er wordt dus een soort tussenfase in het 
onderzoek ingebouwd.  
 
De heer Van der Heijden vraagt overleggen te plannen voorafgaande aan een AB 
vergadering.  
 
POTENTIËLE ONDERZOEKSONDERWERPEN 
De heer Sneep vraagt op welke termijn de Rkc met een voorstel komt met 
onderwerpen en bijbehorende risico’s.  
De Rkc stelt voor om in februari met een analyse te komen.  
 
De voorzitter geeft aan dat de Rkc het ook belangrijk vindt dat de Rkc eens in, bijv. 
de twee jaar, geëvalueerd wordt. Die evaluatie is dan bestemd voor het hele AB. 
De fractievoorzitters vinden dit een goed voorstel.  
 
BUDGET RKC  
De voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie dit jaar een behoorlijk 
overschot heeft op het budget. Dit komt omdat de rekenkamercommissie in het 
vierde kwartaal niet meer met een nieuw onderzoek is gestart, in afwachting van 
de uitkomsten van dit gesprek. De voorzitter geeft aan dat de Rkc graag dit 
overschot op het budget 2016 zou willen toevoegen aan het budget 2017.  
De heer Kocx geeft aan dat binnen het waterschap hiervoor beleid geldt en het 
budgetoverschot op grond hiervan niet kan worden toegevoegd aan het budget van 
2017.  
 
RONDVRAAG/SLUITING 
De heer Kocx geeft aan dat zijn fractie voorstander is van een Brabantbrede Rkc. 
De voorzitter geeft aan dat de Rkc circa 3 jaar geleden het initiatief heeft genomen 
om de leden van de rekenkamercommissies van De Dommel en Aa en Maas uit te 
nodigen voor een overleg om te bezien of er samenwerking mogelijk was. Uit dit 
overleg bleek dat de werkwijze van Brabantse Delta sterk afwijkt van de werkwijze 
van de andere twee rekenkamercommissies. De Rkc BD laat onderzoeken uitvoeren 
door een extern bureau en de andere twee rekenkamercommissies laten de 
onderzoeken uitvoeren door interne mensen.  
De heer Van der Heijden geeft aan dat al aan het AB van de beide waterschappen is 
gevraagd of zij interesse hebben in een gemeenschappelijke Rkc. Dit was niet het 
geval. De heer Schouwenaars geeft aan dat het antwoord van de andere 
waterschappen niet afkomstig was van het AB, maar van het DB dan wel de Rkc.  
De voorzitter geeft aan dat hij ervaring heeft opgedaan met het gezamenlijk 
uitvoeren van een onderzoek naar baggeren. Tijdens het onderzoek bleek dat de 
werkwijze met baggeren zo verschillend was per waterschap, waardoor de 
onderzoekskosten stegen. Samenwerking betekent niet per definitie een 
kostenbesparing.  
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De heer Van der Heijden geeft aan dat hij eerst wil weten welke besparing dit 
oplevert, anders geeft hij de voorkeur aan een Rkc alleen voor Brabantse Delta.  De 
heer Kocx geeft aan dat via de eigen fracties bij de andere waterschappen kan 
worden nagevraagd of er behoefte is aan één Rkc.   
 
De voorzitter geeft aan dat de secretaris een verslag van dit gesprek zal maken en 
dit verslag wordt aan het AB verstuurd. 
 
De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en actieve inbreng.  

   
   
 


